
PROTOKÓŁ NR XXIV/08
z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

30 września 2008 roku
o godz.1000  w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=====================================================  

W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej  w Bojanowie,  (nieobecny radny Piotr Nadzieja,  Krzysztof  Skupin  

i Zbigniew Jarmuż)
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, 
• radca prawny,
• radni powiatowi – Wiesław Ceglarek, Ireneusz Młynek 
• sołtysi  wsi  (  nieobecni:  sołtys  Czechnowa Stanisław Talarowski,  sołtys Giżyna Leszek  

Tymniuk, sołtys Goliny Wielkiej Dariusz Stachowiak, sołtys Sowin  Andrzej Biernat, sołtys  
Sułowa Małego  Mirosław Compa, sołtys Zaborowic Baryga Maciej)

•  Przewodniczący Zarządów Osiedli – 1 i 2 ,
•  członkowie Izby Rolniczej, 
• przedstawiciele lokalnych mediów, 
• mieszkańcy Bojanowa,
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Do pkt 1 Otwarcie sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad

Otwarcia XXIV  sesji Rady Miejskiej w Bojanowie dokonał jej Przewodniczący Stanisław 
Tomiczak.  Powitał  wszystkich  uczestników  sesji;  po  czym  stwierdził,  że  na 
piętnastoosobowy,  ustawowy skład rady,  w sesji  uczestniczy 12  radnych,  jest  ona  zatem 
władna obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Do pkt 2 Przedstawienie porządku obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej

Przewodniczący  obrad  zadał  pytanie:  „czy  do  przedstawionego  przy  zawiadomieniach  
porządku obrad są inne propozycje lub istnieje konieczność uzupełnienia porządku obrad?” 
Ponieważ  nikt  nie  zgłosił  zmian  ani  propozycji  do  porządku  obrad  Przewodniczący 
przedstawił następujący porządek obrad XXIV sesji:

1. Otwarcie XXIV sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie oraz stwierdzenie prawomocności 
obrad.

2. Przedstawienie porządku obrad XXIV sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokołu nr XXIII/08 z sesji, która odbyła się dnia 27 sierpnia 2008 roku.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach.
7. Funkcjonowanie placówek oświatowych na terenie Gminy Bojanowo.
8. Podjęcie uchwał w sprawie zmiany budżetu gminy na 2008 rok.
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
10. Wolne głosy i wnioski.
11. Zakończenie.



Do pkt. 3   Przyjęcie protokółu Nr XXIII/08 z sesji odbytej w dniu 27 sierpnia 2008 roku.  

W związku z tym, iż do protokołu Nr XXIII/08 z sesji odbytej w dniu 27 sierpnia 2008 
roku  nie  wniesiono  uwag  pisemnych  i  ustnych  Przewodniczący  obrad  zawnioskował 
o przyjęcie protokołu bez odczytywania. Za powyższym wnioskiem głosowało 12 radnych 
(nieobecny radny Piotr Nadzieja, Krzysztof Skupin  i Zbigniew Jarmuż).
 Protokół Nr XXIII/08 Rady Miejskiej z dnia 27 sierpnia został przyjęty bez odczytywania.

Do pkt 4 Interpelacje i zapytania radnych.

Radni oraz sołtysi zgłosili następujące pytania i zagadnienia;
1. Radna Beata Lorek – „Czy boisko sportowe w Sowinach zostanie przekazane na rzecz  

Gminy?”
2. Radny Jarosław Bartkowiak zadał następujące pytania:

1) „kiedy zostanie wyremontowana brama wjazdowa w Golince?”
2) „zbliża  się  zima,  kiedy  zostaną  załatane  dziury  w  asfalcie  na  drodze  do 

Golinki?”.
3. Radny Jan Mardas zadał następujące pytania:

1) „czy zostanie wydłużona droga dojazdowa przy szkole w Golinie Wielkiej?”
2) „czy zostaną założone progi zwalniające na drogach gminnych w Bojanowie  

i Gołaszynie, między innymi na ulicy Mylnej?”
3) „zbliża się okres jesienny, czy będzie zamontowany w Wydartowie II przystanek  

dla dzieci dojeżdżających do szkoły?”
4) „czy  będzie  gościł  w  Bojanowie  dyrektor  GDDKiA w  Poznaniu,  ponieważ  

miałbym do niego kilka pytań ?”
5) „czy zostało wyjaśnione do kogo należy  park w Golinie Wielkiej,  część od  

strony wioski?”
6) „jaki jest postęp w zakresie budowy siłowni wiatrowych?”
7) „czy została już wydana decyzja środowiskowa dotycząca budowy drogi S5?”
8) „czy został  ogłoszony przetarg na budowę kanalizacji  sanitarnej  w Golinie  

Wielkiej i Golince?”
4. Radny Jarosław Bartkowiak zwrócił się z prośbą, aby autobus szkolny ze względu na 

bezpieczeństwo  dzieci  jechał  w  kierunku  szkoły  z  drogi  K5  ulicą  Leśną  (pod 
wierzbami),  a  nie skręcał koło kościoła w ulicę Marcinkowskiego. 

5. Sołtys Wydartowa I – Wieńczysława Barteczka zadała pytanie „czy Gmina Bojanowo 
włączy się na rzecz pomocy dla osób poszkodowanych przez huragan?”

6. Radny Jan Kubis zadał następujące pytania i oświadczenia: 
1) „kiedy  zostanie  utwardzona  droga  pomiędzy  ulicą  Kurpińskiego  a  ulicą 

Moniuszki?”
2) „co dzieje się z lokalem po aptece na ul. Dworcowej?”
3) „czy gmina pozyska środki z funduszu na tzw. „drogi schetynowskie”?”
4) „jako  radny  uważam,  że  malowanie  zewnętrzne  Urzędu,  naprawa  drogi  

w Wydartowie  i  inne  prace  wykonane  niedawno  powinny  być  poprzedzone  
uzgodnieniami  z  radnymi,  bo my ,jako radni, powinniśmy o tym wcześniej  
wiedzieć.”

5) „jakie korzyści my, jako gmina mamy z udziałów w Samorządowym  Funduszu  
Poręczeń  Kredytowych Sp. Z o.o. w Gostyniu?”

Przewodniczący obrad zamknął punkt 4 obrad po wyczerpaniu listy osób zadających pytania.



Do pkt 5  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym

Przewodniczący Rady Miejskiej   Stanisław Tomiczak przedstawił  szczegółową informację 
o działaniach podejmowanych  w okresie międzysesyjnym.
Pytań do przedstawionej informacji nie było.
Informacja ta zawarta jest w  załączniku nr 2 do niniejszego protokołu. 

Do  pkt  6     Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym   
i o wydanych zarządzeniach.

Przewodniczący obrad poprosił Burmistrza Bojanowa pana Józefa Zutera o zabranie głosu. 
Na początku Burmistrz przedstawił  zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym:

1)  Zarządzenie  nr    124/08  z  dnia  29  sierpnia  2008  roku  w  sprawie  „planu 
finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej oraz  innych zadań zleconych  
gminie”,

2) Zarządzenie nr 125/08 z dnia 17 września 2008 roku w sprawie „powołania komisji  
przetargowej  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  5  położonego  w  Bojanowie  przy  ulicy  
Dworcowej 1”,

3) Zarządzenie nr 126/08 z dnia 17 września 2008 roku w sprawie „powołania komisji  
przetargowej na dzierżawę lokalu położonego w Bojanowie przy ulicy Dworcowej 20”.
Do zarządzeń pytań nie było.
Następnie burmistrz przedstawił  informację o pracy  w okresie międzysesyjnym.
Przedstawioną  informacje  przyjęto  jednogłośnie  12  głosami  „za”  (nieobecny  radny  Piotr 
Nadzieja, Krzysztof Skupin  i Zbigniew Jarmuż).

Informacja o reprezentowaniu gminy przez Burmistrza i pracy Burmistrza w okresie 
międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Do pkt 7    Funkcjonowanie placówek oświatowych na terenie Gminy Bojanowo  

Rozpoczynając  omawianie  tego  punktu  przewodniczący  poprosił  panie  i  panów 
dyrektorów  o  skrótowe  przedstawienie  informacji  o  kierowanej  przez  siebie   placówce 
oświatowej. Komisja Oświaty na swoim posiedzeniu wyjazdowym w dniu 10.09.2008 roku 
zapoznała  się  bezpośrednio  z  osiągnięciami  i  problemami  szkół  i  przedszkoli.  Pełna 
informacja zawarta jest w materiałach sprawozdawczych przedstawionych przez dyrektorów 
szkół i przedszkoli.

1) Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Bojanowie  Leszek  Stark  w  swoim  wystąpieniu 
zwrócił w szczególności uwagę na:
- dowożenie dzieci do szkół,
- dożywianie i obiady dla dzieci,
- nauczanie języków,
- staże zawodowe nauczycieli
- wyniki sprawdzianu VI klasy,
- zajęcia sportowe,
- zajęcia pozalekcyjne,



- wykonane prace remontowe oraz dalsze potrzeby, również w filiach szkoły,
- organizację pracy i współpracy z „przedszkolną zerówką”.

Sprawozdanie z działalności Szkoły Podstawowej w Bojanowie stanowi załącznik nr  4.
2) Dyrektor Gimnazjum w Bojanowie Ireneusz Młynek przedstawiając charakterystykę 

szkoły, którą kieruje zwrócił uwagą na:
- organizację nauczania w nowym roku szkolnym,
- zajęcia pozalekcyjne,
- wyniki egzaminu gimnazjalnego,
- organizację współpracy z rodzicami, 
- spotkania z rodzicami w ramach „drzwi otwartych”, które odbywają się w każdy 
pierwszy poniedziałek miesiąca o godz. 16.00,
- zajęcia i osiągnięcia sportowe szkoły,
- wykorzystanie bazy sportowej szkoły, w tym boiska o sztucznej nawierzchni,
- naukę pływania, jako ważny element zajęć z wychowania fizycznego,
- zajęcia w klasie o profilu sportowym.

Sprawozdanie z działalności Gimnazjum w Bojanowie stanowi załącznik nr  5

3)  Dyrektor Szkoły Podstawowej w Golinie Wielkiej Paweł Dudziak  przedstawiając 
charakterystykę szkoły, którą kieruje zwrócił uwagą na:
- naukę języka angielskiego,
- zajęcia pozalekcyjne,
- omówił wyniki sprawdzianu VI klasy zwracając uwagę na wzrost średniej szkoły 
o 5 punktów w stosunku do roku ubiegłego,
-  współprace zagraniczną,
- wybudowanie we własnym zakresie dwóch altanek ogrodowych umożliwiających w 
inny, bardziej ciekawy sposób prowadzenie lekcji.

Sprawozdanie z działalności Szkoły Podstawowej w Golinie Wielkiej stanowi załącznik nr  6

4) Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Gościejewicach  p.o.  Bogumiła  Woźniak 
przedstawiając charakterystykę szkoły, którą kieruje zwróciła  uwagą na:
- wyniki sprawdzianu VI klasy,
- analiza wyników,
- przygotowanie i wdrożenie programu naprawczego,
-  potrzeby  w  zakresie  doposażenia  szkoły  w  pomoce  dydaktyczne,  sprzęt 
komputerowy  i oprogramowanie, stoliki i krzesła.

Sprawozdanie z działalności Szkoły Podstawowej w Gościejewicach  stanowi załącznik nr  7

5) Dyrektor  Przedszkola  w  Bojanowie  Aleksandra  Helińska przedstawiając 
charakterystykę przedszkola, którym kieruje zwróciła uwagą na:
-   charakter  placówki,  która  na  dzień  dzisiejszy  stała  się  placówką  opiekuńczą, 
wychowawczą i edukacyjną,
- trudną i specyficzną pracę nauczyciela w przedszkolu,
- problemy wychowawcze, a szczególnie problem agresji wśród dzieci,
- problemy związane z kuchnią i zapleczem kuchennym.

Sprawozdanie z działalności  Przedszkola   w Bojanowie stanowi załącznik nr  8

     6) Dyrektor Przedszkola w Trzeboszu Krystyna Przewłocka  przedstawiając 
          charakterystykę przedszkola, którym kieruje zwróciła uwagą na:

- dojazdy dzieci do przedszkola i opieka nad dziećmi,
- stawki żywieniowe i odpłatność za przedszkole,



- kontrole sanitarne w placówkach,
- konieczność edukacji rodziców dzieci chodzących do przedszkola.

Sprawozdanie z działalności  Przedszkola  w Trzeboszu  stanowi załącznik nr  9
 
Prowadzący  obrady  podziękował  dyrektorom  za  przekazanie  informacji  o  placówkach 
oświatowych, którymi kierują. Podziękował również radnym za głosy w dyskusji. Następnie 
udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Oświaty Franciszkowi Wieremiejko, który odczytał 
protokół z lustracji placówek oświatowych, która  odbyła się dnia 23 września               2008 
roku.
Protokół z lustracji placówek oświatowych na terenie Gminy Bojanowo stanowi  załącznik 
nr 10.

Do pkt 8 Podjęcie uchwały w sprawie    zmian budżetu gminy na 2008 rok  

Przewodniczący  obrad  udzielił  głosu  skarbnikowi  gminy  Mirosławie  Zamelskiej  w  celu 
wyjaśnienia projektu uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Bojanowo na 2008 rok.
Ze strony radnych pytań nie było. 

Uchwałę podjęto większością głosów – 11 głosami „za” przy jednym głosie wstrzymującym 
(nieobecny radny Piotr Nadzieja, Krzysztof Skupin  i Zbigniew Jarmuż).
Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Do pkt 9 Odpowiedzi  na zapytania radnych.
Przewodniczący obrad Stanisław Tomiczak poprosił  burmistrza Józefa Zutera o udzielenie 
odpowiedzi na zapytania radnych.

Ad 1. Grunt, na którym jest posadowione boisko sportowe w Sowinach jest własnością skarbu 
państwa.  Po  zaktualizowaniu   Studium  Uwarunkowań  i  Kierunków  Zagospodarowania 
Przestrzennego Gminy Bojanowo urząd gminy  wystąpi do Agencji Nieruchomości Rolnych o 
przekazanie tego terenu.

Ad  2.

1) aby  podjąć  decyzję  o  remoncie  tej  bramy konieczna  jest  opinia  konserwatora 
zabytków. Urząd podejmie kroki w tej sprawie.

2) Wyrwy i miejscowe dziury w asfalcie będą jeszcze przed zimą naprawione metodą 
„na zimno”. Urząd zamówił już 3 tony takiej masy renowacyjnej w Wolsztynie.

Ad 3. 

1) Urząd  nie  widzi  na  razie  potrzeby   przedłużania  tej  drogi.  Ewentualnie 
utwardzenie żużlem.

2) Progi  zwalniające  na  drogach  gminnych  mogą  zostać  założone  po  uprzednim 
uzgodnieniu umiejscowienia  progów przez komisję  powołaną  przez burmistrza. 
Natomiast na drogach administrowanych przez powiat gmina nie ma prawa nic 
montować. Poza tym to kosztuje. a w budżecie nie przewidziano środków na ten 
cel. 

3) Przystanek  dla  dzieci  dojeżdżających  do  szkoły  z  Wydartowa  I  zostanie 
zamontowany w 2009 roku.

4) Nie wiem, czy dyrektor GDDKiA będzie w Bojanowie



5) W sprawie  parku  w  Golinie  Wielkiej  zostały  podjęte  działania.  Wystosowano 
pismo do AWRSP Gospodarstwo w Starym Bojanowie opisujące stan tego parku 
z prośbą o podjęcie działań.. Odpowiedzi do dnia dzisiejszego urząd nie otrzymał.

6) Budowa siłowni wiatrowych przebiega zgodnie z planem. Wymaga wyjaśnienia 
wymiar podatku od budowli. Do tego czasu inwestor wstrzymał pewne prace przy 
realizacji budowy  siłowni wiatrowych.

7) Czy Minister Środowiska wydał decyzję środowiskową w sprawie drogi S5 tego 
nie wiem. Wiem natomiast, że taka decyzja do GDDKiA  Oddział w Poznaniu nie 
wpłynęła. 

8) Tak. Przetarg został ogłoszony i rozstrzygnięty. Zadanie zostało podzielone na dwa 
etapy. Rozstrzygnięty przetarg dotyczy kanalizacji w Bojanowie ul. Słowackiego i 
Norwida oraz  części Goliny Wielkiej.

Ad. 4  Sprawą dojazdów dzieci do szkół kieruje dyrektor Leszek Stark i on podejmie decyzję 
w przedmiotowej sprawie.

Ad. 5  Proszę tę sprawę przedstawić na spotkaniu z sołtysami.

Ad. 6. 

1) W najbliższym czasie nie przewiduje się utwardzenia tej drogi. 

2) Został  ogłoszony  przetarg  na  zagospodarowanie  lokalu  po  aptece,  ale  nikt  do 
przetargu nie przystąpił.

3) Dopiero jest projekt takiego funduszu. Żadnego naboru wniosków nie ogłoszono. 
Być może znajdą  się na ten projekt środki w  budżecie państwa na 2009 rok. 

4)  O  potrzebie  wykonania  tych  prac  mówiliśmy od  dawna.  Powstały  sprzyjające 
okoliczności i można było te prace wykonać. - Czy w związku z tym jakieś zło zostało  
uczynione? – zapytał retorycznie burmistrz.
5) Gmina nie ma żadnych korzyści z przynależności do tego Funduszu. Korzyść mają 
przedsiębiorcy, którzy mogą zaciągać kredyty bez potrzeby szukania żyrantów wśród 
osób indywidualnych.

Przewodniczący obrad zamknął punkt 9 porządku obrad.

Do pkt. 10  Wolne głosy i wnioski 

1) Przewodniczący  Rady  poinformował,   że  zgodnie  z  planem  pracy  rady 
w październiku posiedzenia sesyjnego nie będzie. Planowana sesja listopadowa może 
odbyć  się  na  początku  listopada.  Podstawowym  tematem  sesji  będą  sprawy 
podatkowe.

2) Przewodniczący  zwrócił  się  do  kierownika  ZGKiM  z  prośbą,  aby  przy 
opracowywaniu budżetu na 2009 rok do kalkulacji ceny za odpady doliczył koszty 
związane z dodatkową segregacją odpadów już wstępnie sortowanych.

3) Kierownik  ZGKiM  potwierdził,  że  Zakład  w  swojej  siedzibie  w   Gołaszynie 
przyjmuje bezpłatnie makulaturę, kompletny sprzęt AGD i odpady elektroniczne.

4) Sołtys Wydartowa Pierwszego Wieńczysława Barteczka  podziękowała burmistrzowi 
za pomoc w pracach przy remoncie świetlicy wiejskiej i renowacji drogi.

5) Pan Bogusław Musielak zwrócił się z prośbą o zwiększenie ilości  pojemników do 
zbiórki selektywnej odpadów szklanych na osiedlu w Gołaszynie.



6) Radny  powiatowy  Wiesław  Ceglarek  poinformował,  że  Starostwo  Powiatowe 
w Rawiczu zamierza doprowadzić gaz przewodowy do Domu Pomocy Społecznej 
w Pakówce. Koszt inwestycji około 470.000 zł. Istnieje możliwość przedłużenia linii 
przesyłowej gazu do Pakówki i Trzebosza.  
Zaproponował  również,  aby  opracować  harmonogram  korzystania  z  boiska 
sportowego na ulicy Sportowej.

7) Kierownik Rewiru Policji  Bogusław Musielak prosi  wszystkie osoby o  zgłaszanie 
miejsc, gdzie znajdują się nielegalne wysypiska śmieci. 
Zwrócił  się  również  z  apelem o  zgłaszanie  miejsc,  w  których  istnieją  zagrożenia 
związane z ruchem drogowym oraz potrzeb zmian organizacji ruchu.

8) Radny Stanisław Tomiczak zwrócił się z prośbą o zgłaszanie przypadków zaśmiecania 
lasów państwowych. Oświadczył, że ma osobisty kontakt ze strażą leśną, która bardzo 
skutecznie działa na rzecz czystości lasów, chętnie i skutecznie prowadzi interwencje 
w sprawach wywożeniu śmieci do lasu.

9) Radny  Jarosław  Bartkowiak  wystąpił  z  propozycją  zabezpieczenia  na  parkingu 
w  Rynku miejsc parkingowych dla samochodów osób niepełnosprawnych.

10) Radny Jan Kubis przypomniał burmistrzowi o swoim wniosku w sprawie oświetlenia 
drogi w Potrzebowie oraz oświetlenia ulicy Tylnej w Bojanowie.
Zadał też pytanie „ile będzie kosztowało usuwanie kretów z boiska sportowego”.  

11) Sołtys Gołaszyna Stanisław Gasik zapytał burmistrza o podanie terminu podłączenia 
posesji do kanalizacji sanitarnej.
Zapytał również burmistrza, „czy prowadzone będą dodatkowe konsultacje w sprawie  
przesunięcia MOP-u  przy projektowanej drodze S5?”

12) Sołtys Kawcza Roman Gil prosił o przywiezienie tłucznia do utwardzenia placu przy 
przystanku autobusowym dla przewozów szkolnych.

13) Radny Jan Mardas prosił o wyjaśnienie organizacji  koncertów muzycznych dla szkół.
14) Burmistrz  Józef  Zuter  przekazał  informację,  że  będzie  uczestniczył  w  walnym 

zebraniu członków w Samorządowego  Funduszu Poręczeń  Kredytowych Sp. z o.o. 
w Gostyniu. Zgodnie z otrzymanym wykazem udziałowców Spółki gmina Bojanowo 
ma najniższy wkład członkowski, bo wynoszący 5.000 zł. Poprosił radnych o opinię 
w sprawie zwiększenia wkładu członkowskiego.

15) Przewodniczący obrad  Stanisław Tomiczak  poprosił  radnych o  wypowiedzenie  się 
w sprawie Samorządowego Funduszu Poręczeń Kredytowych formie głosowania: „kto 
z pań i  panów radnych jest  za zwiększeniem wysokości  wkładu członkowskiego do  
SFPK Sp. z o.o. w Gostyniu proszony jest o podniesienie ręki”.
Za wnioskiem głosowało  10  radnych,  1  głos  „przeciwny”,  1  głos  „wstrzymujący” 
(nieobecny radny Piotr Nadzieja, Krzysztof Skupin  i Zbigniew Jarmuż).

Do pkt 11 Zakończenie

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Stanisław Tomiczak 
zamknął XXIV sesję Rady Miejskiej w Bojanowie.
Obrady sesji zakończono o godz. 1315.

Protokólant:

Beata Sikora



inspektor


